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Protokół Nr XXXIII/2018 

z przebiegu obrad XXXIII sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 26 stycznia 2018 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1300 i zakończyła się o godz.1425 

 

Na 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych według załączonej listy obecności. 

Nieobecny: 1) G.Miszkiewicz 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

E.Leśniewski – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XXXIII zwyczajnej sesji 

Rady Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości.  

Stwierdził, iż na ustawowy stan 15 radnych na sesji obecnych jest 14 radnych, wobec czego 

rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Do punktu 2 porządku obrad: 

E.Leśniewski - przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli i 

oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz publicznych 

innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Lubiszyn, które 

będą brane pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, określenia liczby 

punktów za każde z tych kryteriów oraz określenia dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia tych kryteriów. 

4. Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu 

rekrutacyjnym do klasy pierwszej publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Lubiszyn dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem wybranej szkoły 

podstawowej, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów  

oraz przyznania liczby punktów każdemu kryterium. 

5. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Lubiszyn publicznych przedszkolach i 

oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz publicznych 

innych formach wychowania przedszkolnego. 

6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji dla niepublicznych szkół, 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Lubiszyn 

prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne inne niż jednostka samorządu 

terytorialnego. 

7. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości oraz szczegółowych 

zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli szkół Gminy 

Lubiszyn. 

8. Projekt uchwały w sprawie w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze  
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9. Projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Lubiszyn. 

10. Projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Lubiszyn. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Rady Gminy do komisji konkursowej. 

12. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

13. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

14. Interpelacje i wnioski radnych. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad sesji. 

A.Terlecki – Wnioskuję o wycofanie z porządku obrad pkt.11 dot. projektu uchwały w sprawie 

wyboru przedstawiciela Rady Gminy do komisji konkursowej. W dniu wczorajszym 

otrzymaliśmy rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody w sprawie przyjętej przez nas uchwały w 

sprawie Programu współpracy Gminy Lubiszyn z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018 i zapisów, które się 

pojawiły podczas ostatniej sesji dotyczących przedstawicieli rady w komisji. Nie mieliśmy nic 

przeciw tej poprawce i na dzisiaj została przygotowana uchwała w tym temacie. Wojewoda 

kwestionuje jednak ten zapis i stwierdza, że jest on niezgodny z prawem. Wobec tego, że zapis 

ten został usunięty bezpodstawna staje się uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady 

Gminy do komisji konkursowej. W związku z powyższym proszę o wycofanie pkt 11 z 

porządku obrad sesji. 

J.Obara – Chodziło nam o to, aby oddelegować 2 radnych do komisji, która będzie opiniowała 

wnioski złożone przez organizacje pozarządowe. 

T.Wojcieszyński – Brak możliwości powołania przez radę gminy do komisji swoich 

przedstawicieli Wojewoda zawarł w jednym akapicie na str.2 rozstrzygnięcia, gdzie został 

przywołany art. 15 ust.2b i 2d ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

który mówi kto wchodzi w skład komisji konkursowej, a mianowicie: przedstawiciele organu 

wykonawczego tej jednostki oraz osoby wskazane przez organizacje pozarządowe lub 

podmioty, które zgodnie z ustawą mogą prowadzić działalność pożytku publicznego. 

Natomiast pojęcie „przedstawiciele organu wykonawczego jednostki” nie musi być zawężone 

tylko i wyłącznie do samych pracowników urzędu. Chodzi o to, że rada gminy nie ma 

kompetencji do wskazywania swoich przedstawicieli do komisji. 

T.Ciaś – W art. 15 jest napisane, że w skład komisji wchodzą osoby wskazane przez 

organizacje pozarządowe. Czy radny może być zaproponowany przez taka organizację? 

T.Wojcieszyński – Nie jest wykluczone, że w składzie komisji może być radny, który jest 

przedstawicielem organizacji pozarządowej. 

J.Domagała – Radny, który działa w organizacji pozarządowej, która składa wniosek nie może 

być w tej komisji? 

T.Wojcieszyński – Ustawa mówi, że w komisji nie mogą być osoby wskazane przez 

organizacje pozarządowe lub podmioty biorące udział w konkursie. 
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T.Ciaś – W tej chwili cały program jest nieważny? 

A.Terlecki – Jest ważny. 

T.Wojcieszyński –Wojewoda stwierdził nieważność uchwały w części dotyczącej:  

- § 10 ust.7. Kontrolę merytoryczną i finansową nad realizacją zadań publicznych przez 

organizacje pozarządowe oraz podmioty prowadzące działalność pożytku publicznego 

sprawuje w imieniu Wójta Gminy Lubiszyn inspektor ds. promocji, kultury, turystyki i 

komunikacji społecznej. 

- § 11 ust.2 w zakresie słów „oraz przedstawiciele Rady Gminy Lubiszyn w ilości 2 osób”. 

- § 14 ust.2 i 3 Współpraca Gminy Lubiszyn z organizacjami pozarządowymi realizowana 

będzie przy udziale koordynatora ds. współpracy, którego funkcję pełni osoba zatrudniona na 

stanowisku inspektora ds. promocji, kultury, turystyki i komunikacji społecznej. 

Koordynator ds. współpracy złoży Radzie Gminy Lubiszyn sprawozdanie z realizacji Programu 

do dnia 31.05.2018r. 

W pozostałym zakresie uchwała jest ważna. 

E.Leśniewski poddał pod głosowanie wniosek Wójta Gminy o wycofanie z porządku obrad 

pkt. 11 dot. projektu uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Rady Gminy do komisji 

konkursowej. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła w/w wniosek. 

E.Leśniewski - przedstawił porządek obrad po zmianach, który został jednogłośnie przyjęty w 

niżej podanym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli i 

oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz publicznych 

innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Lubiszyn, które 

będą brane pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, określenia liczby 

punktów za każde z tych kryteriów oraz określenia dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia tych kryteriów. 

4. Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu 

rekrutacyjnym do klasy pierwszej publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Lubiszyn dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem wybranej szkoły 

podstawowej, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów  

oraz przyznania liczby punktów każdemu kryterium. 

5. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Lubiszyn publicznych przedszkolach i 

oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz publicznych 

innych formach wychowania przedszkolnego. 

6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji dla niepublicznych szkół, 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Lubiszyn 
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prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne inne niż jednostka samorządu 

terytorialnego. 

7. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości oraz szczegółowych 

zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli szkół Gminy 

Lubiszyn. 

8. Projekt uchwały w sprawie w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze  

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Lubiszyn. 

10. Projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Lubiszyn. 

11. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

12. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

13. Interpelacje i wnioski radnych. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie obrad sesji. 

Do punktu 3 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 

oraz publicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę 

Lubiszyn, które będą brane pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, 

określenia liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz określenia dokumentów niezbędnych 

do potwierdzenia tych kryteriów. 

G.Skorupska – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno – Komunalnych pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XXXIII/240/2018. 

Do punktu 4 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących 

w postępowaniu rekrutacyjnym do klasy pierwszej publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Lubiszyn dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem wybranej 

szkoły podstawowej, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania 

kryteriów oraz przyznania liczby punktów każdemu kryterium. 

G.Skorupska – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno – Komunalnych pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XXXIII/241/2018. 

Do punktu 5 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Lubiszyn 

publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych oraz publicznych innych formach wychowania przedszkolnego. 

G.Skorupska – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno – Komunalnych pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
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Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XXXIII/242/2018. 

Do punktu 6 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji 

dla niepublicznych szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego na terenie 

Gminy Lubiszyn prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne inne niż jednostka samorządu 

terytorialnego. 

 

G.Skorupska – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno – Komunalnych pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XXXIII/243/2018. 

Do punktu 7 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

wysokości oraz szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego dla 

nauczycieli szkół Gminy Lubiszyn. 

 

G.Skorupska – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno – Komunalnych pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XXXIII/244/2018. 

Do punktu 8 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze. 

A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XXXIII/245/2018. 

Do punktu 9 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Lubiszyn. 

A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XXXIII/246/2018. 

Do punktu 10 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Lubiszyn. 

A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XXXIII/247/2018. 

Do punktu 11 porządku obrad: 
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Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami za okres 15.12.2017r. (sesja XXXII) 

– 26.01.2018r. (sesja XXXIII) 

04.01.2018r. – Spotkanie z przedstawicielem Banku Spółdzielczego w Santoku. 

05.01.2018r. – Udział w uroczystym zaprzysiężeniu Komendanta Miejskiego Policji w 

Gorzowie Wlkp. 

06.01.2018r. – Obecność podczas uroczystego balu przebierańców zorganizowanego dla 

dzieci z Gminy Lubiszyn. 

07.01.2018r. – Udział w przeglądzie kolęd i pastorałek zorganizowanym przez zespół 

Tarnowianki w Lubiszynie. 

09.01.2018r. – Udział w Powiatowym zespole zarządzania kryzysowego w Powiecie 

Gorzowskim. 

11.01.2018r. - Udział w posiedzeniu Zarządu Związku Celowego Gmin MG6. 

11.01.2018r. – Spotkanie z przedstawicielami klubu sportowego Błękitni Lubno 

17.01.2018r. - Udział w posiedzeniu Zarządu Związku Celowego Gmin MG6. 

24.01.2018r. - Udział w zgromadzeniu Związku Celowego Gmin MG6. 

24.01.2018r. – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych.  

24.01.2018r. – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych.  

 

Do punktu 12 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przebywałem w sanatorium ale Pan S.Andrzejewski reprezentował Radę 

Gminy na Festiwalu Piosenki Bożonarodzeniowej w Ściechowie. 

Do punktu 13 porządku obrad: 

T.Ciaś – Mam 2 pytania: 

1) Podatek od lasów, którego mieliśmy parę milionów. Czy wydaliśmy już te pieniądze? Jaki 

jest stan prawny? 

2) Diety sołtysów. Zwiększyliśmy budżet na diety sołtysów i daliśmy propozycje ich 

wynagrodzenia. Mamy koniec stycznia i nie wiemy, co się z tym dzieje. 

A.Terlecki – Najlepiej złożyć taką interpelację na piśmie i wtedy odpowiemy. 

J.Obara – Proszę Państwa, odnośnie pytania Pana T. Ciasia w sprawie tych diet dla sołtysów, 

jeszcze raz zapytam. 

Chcemy po prostu usłyszeć konkretna odpowiedź. Czy Rada Gminy z Wójtem zajmie się dalej 

tą sprawą, czy po prostu sobie odpuszczamy? Chodzi tylko o krótka odpowiedź. Czy Pan, jako 

Przewodniczący Rady Gminy, pan Wójt, zajmiecie się tą sprawą, czy nie? Nie trzeba tu 

żadnych pism. 

Następna sprawa. Na windę w Baczynie wydaliśmy 220.000zl.. Zaraz będzie rok i bardzo mnie 

martwi ten problem. Rozmawiałem już z p.Wójtem na ten temat. Nie mogę zrozumieć pewnych 

rzeczy. Jest konflikt między wykonawcą a podwykonawcą, ale głównym inwestorem była 

gmina. Uważam, że Pan Wójt powinien dochować tej staranności żeby ta winda zaczęła 

funkcjonować. Powiem na swoim przykładzie. Byłem wczoraj rano, jeszcze w miedzy czasie 



7 

 

spotkałem się z p.Wójtem i wsiadłem, i przejechałem się do góry. Potem byłem o godz. 1715 i 

okazało się, że winda już nie działa. Wydaliśmy tyle pieniędzy, jest konflikt między 

wykonawcą a podwykonawcą, ale tu musi zareagować Gmina Lubiszyn. Nie może być tak, że 

mamy piękną windę za 220.000zł. i tak naprawdę ona nie funkcjonuje. Bardzo Pana proszę, 

Panie Wójcie, niech ten konflikt miedzy nimi wygaśnie albo zmusić ich lub nawet skierować 

sprawę do sądu, bo nie może tak być, żeby główny wykonawca zostawił nam bubel. 

A.Terlecki – To nie jest tak, że gmina nic nie robi. Podjęliśmy już pewne kroki. Sprawa jest 

rzeczywiście bardzo trudna, bo jest konflikt pomiędzy wykonawcą a podwykonawcą – 

dostawcą dźwigu. W wyniku tego konfliktu występowało blokowanie windy. Podjęliśmy 

działania i to blokowanie windy zostało wyeliminowane. Natomiast musimy pamiętać, że tam 

trwają prace i akurat wczoraj niedziałanie windy było spowodowane tym, że wykonawca 

wyłączył zasilanie z uwagi na prowadzone prace. Więc absolutnie nie było awarii windy. Mamy 

zapewnienie, że po tych naszych interwencjach winda będzie działała bez żadnych zarzutów. 

Natomiast uczulamy mieszkańców i Panią Dyrektor Przedszkola, że nie zawsze ta winda 

pracuje i że nie jest to absolutnie związane z awarią windy, ale z tym, że w obiekcie trwają 

prace remontowe. Dzisiaj odbyła się jeszcze kontrola windy przez Stację Sanitarno 

Epidemiologiczną, która potwierdziła, że wszystko jest w porządku. 

E.Leśniewski – Chciałbym zwrócić się do Pani Skarbnik, aby została przygotowana uchwała 

w sprawie diet dla sołtysów. 

B.Pampuchowicz – Diety są wypłacane według uchwały, która obowiązuje. Co do wysokości 

przyszłych stawek to nie jest moja kompetencja, ale na pewno prace będą rozpoczęte. 

A.Bogusz – Prośba dotycząca dróg powiatowych. Do Gajewa nie można dojechać, bo w tak 

złym stanie są drogi powiatowe, że można po drodze zbierać kołpaki. W niektórych miejscach 

są bardzo duże dziury. Może jakoś zmusić Powiat, chociaż do tymczasowego załatania tych 

największych ubytków. 

Mamy stawiane nowe piękne przystanki i co mi się nie podoba. Takie różne ogłoszenia są 

przyczepiane na klej i tam są podane numery telefonów. Uczulić policjanta żeby zerwał taki 

numer i zadzwonił żeby przyjechali to zerwali i umyli. 

A.Terlecki – Słuszna uwaga dotycząca przystanków. Oczywiście będziemy interweniowali. 

Też mnie razi, jak ktoś szpeci nasze przystanki. Natomiast możliwość wyegzekwowania 

czegokolwiek przez gminę jest bardzo niewielka a przez policje też chyba nieduża. Oczywiście 

zgłoszę to do policji.  

Wczoraj miałem spotkanie z nowo powołanym Komendantem Miejskim Policji i właśnie 

rozmawialiśmy m.in. o współpracy. 

Jeśli chodzi o drogi powiatowe. Tak wiele, jak my podejmujemy interwencji w sprawie dróg 

powiatowych, nie wiem, jak moi poprzednicy działali, ale ja robię w tych sprawach bardzo 

dużo. Spotykam się, rozmawiam. Problem dróg powiatowych na terenie naszej gminy, jako 

gospodarz tej gminy, po sygnałach płynących od mieszkańców, zgłaszam do Powiatu. To nie 

jest tak, że my nic nie robimy. Nie przypominam sobie żeby w poprzednich kadencjach 

kiedykolwiek wójt tłumaczył się ze stanu dróg powiatowych. Ubolewam, że dzisiaj nie ma 

przedstawicieli powiatu, ale są usprawiedliwieni, bo akurat dzisiaj też odbywa się sesja Rady 
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powiatu. Natomiast te wszystkie interpelacje płynące od Państwa i od mieszkańców 

przekazujemy do gospodarza tych dróg. Jak on się ze swoich obowiązków wywiązuje 

proponuję, też ze swojej strony pytać, bo ja Państwa zapewniam o moim wsparciu, o mojej 

dobrej woli, o chęci współpracy, o tym, że jeżeli będzie wola współpracy ze strony powiatu w 

sprawie dróg to będę Państwa przekonywał do współfinansowania takiego zadania. Natomiast 

powiedzmy sobie uczciwie, wójt za stan dróg powiatowych nie odpowiada. Wójt może w tej 

sprawie interweniować, może kosztem naszych zadań realizować zadania na drogach 

powiatowych, ale nie może być tak, że odpowiadamy za stan dróg powiatowych. W tej chwili 

ze swoich zadań wywiązujemy się na przyzwoitym poziomie, ale jesteśmy obciążani za stan 

dróg powiatowych. Zapaść na drogach powiatowych to nie jest sytuacja, która się pojawiła 

wczoraj, czy rok temu. Jak wyglądała sytuacja na drogach powiatowych od 10-12 lat to wiemy 

i po mimo tego, że w tej chwili robimy w gminie Lubiszyn dużo nawet na tle innych gmin to 

zdaję sobie sprawę, że to jest niewystarczające. Najlepiej gdybyście Państwo te swoje uwagi 

kierowali do Rady powiatu. Jako Rada Gminy żebyście uczestniczyli w sesjach Rady Powiatu, 

żebyście zapraszali na komisje i spotkania przedstawicieli powiatu. Niech oni się tłumaczą ze 

swoich zadań i powiedzą jak zamierzają te sprawy realizować. Ze swojej strony zapewniam 

Państwa, że możecie liczyć na pełne wsparcie, podkreślam, kosztem naszych zadań, bo jeżeli 

w tym roku proponujemy na współpracę na drogach powiatowych 500.000zł. to powiedzmy 

sobie uczciwie, że nie robimy wtedy za 500.000zl. inwestycji w gminie. A za 500 tys. można 

wykonać, np. gruntowny remont sali wiejskiej w Tarnowie, czy po 2 latach takich działań 

mielibyśmy nową salę w Marwicach. Więc i tak ze strony gminy w kwestii tych działań robimy 

bardzo dużo. Natomiast to, że Powiat nie robi drogi Leśnej w takim zakresie, w jakim powinien 

ją zrobić to uwagi i zastrzeżenia nie powinny być pod adresem gminy. Absolutnie też nie 

atakuję Pani Starosty, bo wiem, jaka jest sytuacja finansowa w Powiecie, wiem, z jakim 

problemami Pani Starosta musi się borykać w wyniku zaciągnięcia pożyczki na szpital w 

Kostrzynie, ale gmina tych problemów nie rozwiąże. O tych naszych problemach trzeba mówić 

na każdej sesji. Jeżeli nie będzie wspólnych działań w tym zakresie, wspólnej polityki i 

wspólnej próby rozwiązania problemu to nic nie osiągniemy. 

Do punktu 14 porządku obrad: 

Rada Gminy zapoznała się ze sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Lubiszyn. 

J.Obara – Pan Wójt ma rację. Zróbmy coś wreszcie, może spotkanie z przedstawicielami 

powiatu. Panie Przewodniczący, uważam, że powinien Pan wystosować pismo do rady powiatu 

o spotkanie i rozmowę na temat dróg powiatowych. 

E.Leśniewski – W najbliższym czasie zorganizuję takie spotkanie. 

S.Andrzejewski – Czy będą kontynuowane prace na boisku w Ściechowie? 

U. Stolarska – Będziemy działać, ale musimy zadbać o odpowiedni montaż finansowy. 

Proponowałabym, aby Klub zadbał o uprzątnięcie tego terenu. 

S.Andrzejewski – To jest teren otwarty i nie możemy sobie z tym poradzić. 

E.Leśniewski – Czy jest już agregat? 
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R.Jaworski – Agregat już mamy. 

A.Terlecki – To nie była lekka decyzja, ale zdecydowaliśmy się na ten krok z uwagi na to, że 

coraz częściej nawiedzają nas wichury. Chodziło o to, aby ten agregat był mobilny, żeby mógł 

przemieszczać się od ujęcia do ujęcia, aby była możliwość zapewnienia wody dla wszystkich 

mieszkańców podczas awarii zasilania. Mam nadzieję, że będziemy tego agregatu używać jak 

najmniej. 

R.Herian – Czy prace związane z przepustem są zakończone? 

A.Terlecki – Zakończone, ale będziemy jeszcze zgłaszali pewne poprawki. W tej chwili 

bezpieczeństwo się tam poprawiło, mamy oznakowane przejście. 

U.Głos - Chciałabym zapytać o przepust w Ściechowie? 

A.Terlecki – To pytanie nie powinno być skierowane do mnie. 

U.Głos –Kiedy będzie robiona droga od szkoły w kierunku Chłopin? 

A.Terlecki – Na ten temat też już rozmawialiśmy. Rada Gminy przeznaczyła w budżecie 

500.000zl. na współpracę z Powiatem w zakresie dróg powiatowych. Projekt na tę drogę został 

przez Powiat przygotowany i myślę, że w tym roku prace się rozpoczną. Jesteśmy gotowi, aby 

podpisać porozumienie w tej sprawie. 

S.Andrzejewski – Ten przepust, o którym mówiła Pani Sołtys ma wyczyścić Spółka Wodna 

razem ze współwłaścicielami. Jest drożny, woda schodzi i został już zabezpieczony przez 

Powiat. 

W.Krupieńczyk – Czy ul. Leśna jest uwzględniona w tym budżecie na współpracę z 

Powiatem? 

A.Terlecki – Na współpracę z powiatem przeznaczyliśmy 500.000zł. na wszystkie zadania, 

które będą wspólnie realizowane na terenie Gminy Lubiszyn przez Powiat. To nie wynika z 

tego, że Gmina nie chce dać więcej, ale z tego, że Powiat nie jest w stanie więcej przeznaczyć. 

Będziemy się zastanawiać, co robić, bo potrzeb jest bardzo wiele. Czeka droga w Ściechowie, 

czeka droga w Lubiszynie, trzeba poprawić pobocza do Gajewa, czeka droga w Brzeźnie, droga 

Leśna, droga w Tarnowie, więc tych potrzeb jest naprawdę dużo. Namawiam Państwa, jeśli 

przekonamy Powiat do zwiększenia środków na nasze drogi to zrobimy więcej. 

G.Skorupska – Jest otwarcie Klubu Seniora. Czy radni mogą w tym uczestniczyć? 

A.Terlecki – Zaproszenie zostało przekazane na ręce Pana Przewodniczącego, ale był w 

sanatorium i być może nie przekazał tego dalej, ale nic nie stoi na przeszkodzie abyście Państwo 

uczestniczyli w tym wydarzeniu. Otwarcie Klubu Seniora będzie w poniedziałek w Baczynie o 

godz. 11.30. Jeżeli są jakiekolwiek imprezy gminne to Państwo, jako współgospodarze tej 

gminy nie musicie być ekstra zapraszani przez wójta, możecie brać udział w takich 

wydarzeniach, bo przecież reprezentujecie swoich mieszkańców. 

J.Domagała – Chciałabym uczulić wszystkich sołtysów i radnych, gdzie będzie powstawała 

sieć szybkiego Internetu. Sprawa jest znana, wszystkie zabiegi są zgłaszane przeze mnie do 

gminy o spotkaniach z przedstawicielami głównego wykonawcy tego projektu, którym jest 

Orange. U nas już kończą. Jak rozpoczynali nie było żadnego spotkania. Spotkanie było w 
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gminie 13.12.2017r., ale nie mogłam w nim uczestniczyć. Ludzi interesuje, co będzie się działo 

koło ich domu, na jego ulicy itd. To, że szybki Internet jest bardzo potrzebny, to prawda, ale 

jeżeli mieszkańcy obserwują, że tam gdzie były słupy, gdzie był chodnik wzdłuż drogi 

wojewódzkiej było kopane, zrywany chodnik i kładzione kable w ziemię, natomiast na odcinku 

drogi gdzie ja mieszkam, gdzie jest grunt postawiono słupy i kable idą górą. Tu zniszczyli 

chodnik, żeby kable zakopać a tam gdzie kopać mogli puścili kable na słupach. To jest 

bezmyślna gospodarka pieniędzmi unijnymi. Proszę abyście zwracali na to uwagę. Róbcie 

spotkania przed inwestycją w swoich miejscowościach. Dopiero dzisiaj będzie u nas spotkanie, 

ale co ono nam teraz da? Ludzie mają pretensje, że coś się dzieje na terenie a gospodarz Pan 

Wójt nie reaguje na to. Nie wiem, co odpowiedzieć, ale gmina bierze uczestnictwo w tym 

projekcie choćby z tego tytułu, nie wiem, na jakiej zasadzie przyszli porozmawiali, żeby do 

gminy składać deklaracje. Uważam, że przy takim projekcie powinna być osoba 

odpowiedzialna. Żeby się czegokolwiek dowiedzieć jeździłam do Deszczna i zanotowałam 

sobie wypowiedzi, że linie napowietrzne będą brane pod uwagę tylko w niewielkiej ilości, 

natomiast cała inwestycja będzie przebiegała w robotach ziemnych. 

A.Terlecki – Mam dylemat, czy powinienem się odnosić do tego, co powiedziała Pani Radna, 

ale skoro pada takie sformułowanie, że wójt – gospodarz tej gminy nic nie robi w tej sprawie 

to musze się do tego odnieść. I aż się prosi argumentacja, której użyłem odnośnie dróg 

powiatowych. I o ile mieszkańcy mogą nie wiedzieć, która droga jest czyja i kto jest zarządcą 

to chyb a wszyscy wiedzą, że sieć telekomunikacyjna to nie jest inwestycja gminna. Nie gmina 

ponosi odpowiedzialność za realizację tej sieci, nie gmina przygotowuje projekt, nie gmina 

pisze wniosek, nie gmina decyduje, jaki operator telekomunikacyjny tą sieć wykona. Można by 

przytaczać przykłady. Mogę zbierać lanie od każdego, ale proszę żeby mnie obciążać moją 

winą. Jeżeli po naszych interwencjach w Gminie Lubiszyn zaczyna się cokolwiek robić, bo 

przecież wcześniej sieci nie było. W tej chwili taką budową sieci objęte są 2 miejscowości: 

Wysoka i Tarnów. Angażujemy się w to, uruchamiamy swoje kontakty, organizujemy 

spotkania. Mówienie, że nie ma spotkań też nie do końca jest trafione, bo spotkanie w połowie 

grudnia było. Pani nie mogła w nim uczestniczyć, ale ono było. Dzisiaj jest kolejne spotkanie, 

w którym gmina nie będzie uczestniczyła, bo nie jest stroną. Operator wykonujący taką 

inwestycję spotyka się z mieszkańcami i mówi, co się odbędzie, kiedy ta inwestycja się 

zakończy, jaką usługę będzie mógł świadczyć i czy Państwo chcecie, czy nie chcecie z tego 

skorzystać. Gmina na tą inwestycję, jak i na drogi powiatowe i szereg innych rzeczy nie ma 

wielkiego wpływu. Co zdecydowało o tym, że na danym odcinku buduje się sieć doziemną a 

na innym wykorzystuje się słupy to mogę się tylko domyślać, że jak zawsze takiej sytuacji w 

grę wchodzą finanse. I podczas analizy finansowej ktoś wyliczył, że opłaca się Wysoką objąć 

budową tej sieci poprzez wykorzystanie słupów, ale nie opłaca się budować sieci doziemnej. 

Podejrzewam, że takie były argumenty. Natomiast proszę żebyście Państwo te uwagi kierowali 

do właściwego adresata, bo mówienie, że wójt nic w tej sprawie nie robi to jest tak jakbyśmy 

za chwilę wójta zaczęli atakować o to, że nie dojechał na czas autobus MZK. Operator prowadzi 

inwestycję, operator złożył wniosek, operator przygotował projekt i w tej chwili to realizuje a 

czy mieszkańcy z tego skorzystają, czy nie to jest wolny wybór. Natomiast cieszę się z punktu 

widzenia mieszkańca tej gminy, że wreszcie w naszej gminie odbywają się jakiekolwiek 

inwestycje w tym zakresie, bo wcześniej byliśmy białą plamą. Wiem, że w tej chwili inny 
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operator planuje budowę masztów na naszym terenie i być może pojawi się zasięg na odcinku 

drogi Tarnów – Wysoka. To są inwestycje, które gdzieś w tle się toczą. Natomiast jak one 

przebiegają, jak są realizowane to my już na to wpływu nie mamy. Nie możemy żądać żeby to 

robiono doziemnie, jeżeli w żaden sposób nie partycypujemy w kosztach i nie my jesteśmy 

autorem projektu. 

J.Domagała – Mieszkańcom chodziło o to żeby nieco wcześniej byli informowani o tym, co 

się będzie działo i uważają, że skoro na terenie jest gospodarz to takie spotkanie powinno być, 

bo na pewno gmina o tym wiedziała, ono powinno być przed inwestycją. O to tylko chodzi. Nie 

chodzi o to, czy ktoś za to odpowiada, czy nie. I na pewno nie jest tańsze zrywanie chodnika i 

kładzenie go na nowo niż prosta droga gdzie nie ma żadnych przeszkód. 

S.Andrzejewski – Czy dużo deklaracji wpłynęło z poszczególnych wiosek? 

U. Stolarska – Bardzo dużo, że Ściechowa prawie cała wieś. Myślę, że wskaźnik 60% został 

osiągnięty. Wczoraj wysłałam prośbę do Pani dyr. Janowskiej o to żeby zweryfikowała stan 

deklaracji i potwierdziła ich przyjęcie oraz żeby przedstawiła szczegółowy harmonogram 

działań. To jest p. dyrektor, do której przypisane są zadania inwestycyjne w tej części Polski. 

Będziemy egzekwować od przedstawicieli Orange organizowania spotkań z mieszkańcami, bo 

do tego się zobowiązali. 

J.Obara – Bardzo dobrze, że taka inwestycja jest na terenie naszej gminy. Trzeba z tego 

korzystać teraz. Podobnie było z gazem jak była prowadzona inwestycja można było taniej się 

przyłączyć a teraz jest bardzo drogo. Namawiam, żeby korzystać z tego i składać deklaracje, 

bo to jest okazja. 

A.Terlecki – Zaangażowaliśmy się w to i wspieramy, rozdajemy te deklaracje, zbieramy i 

przekazujemy do Orange, czyli pośredniczymy w tym żeby właśnie pomóc mieszkańcom 

skorzystać z tej okazji. 

U. Stolarska – Musimy sobie uświadomić, co to jest za inwestycja, jaka jest jej rola, jaka jest 

jej organizacja? Tylko, dlatego, że pojawił się przedstawiciel Orange z sygnalizacją tego 

przedsięwzięcia i naszą troska i odpowiedzialnością za to żeby właściwie rozwijała się gmina, 

wspieramy mieszkańców, wyciągamy od inwestora jak ma przebiegać ta inwestycja i co się z 

nią będzie działo, bo to nie my jesteśmy partnerem, nie my jesteśmy dotującym. Ktoś dał 

pieniądze, czyli Unia Europejska, Instytucja Zarządzająca, która za nim da pieniądze 

weryfikuje projekt w szczegółach technologie i metodologie wykonania takiego 

przedsięwzięcia. Ponieważ to decyduje o żywotnych sprawach i sposobach komunikowania się 

wszystkich mieszkańców, więc dokonaliśmy jeszcze kolejnego kroku a mianowicie 

zanalizowanie, co tak naprawdę oznaczało wykonanie I etapu i kontynuacji tego 

przedsięwzięcia w nowej perspektywie. I też naszym staraniem a nie organizatora tego całego 

przedsięwzięcia dowiedzieliśmy się, że naturalną kontynuacją tego projektu jest 

przedsięwzięcie realizowane w miejscach, które po pierwszym etapie były traktowane, jako 

białe plamy. I za te białe plamy uchodziła Wysoka i Tarnów i pieniądze unijne są dane na te 

dwie lokalizacje. I nie ważne, czy mieszkańcy będą niezadowoleni z technologii wykonania i 

realizacji tego przedsięwzięcia, Orange to zadanie musi wykonać, bo ma podpisaną umowę z 

Instytucją Zarządzającą. Drugi aspekt sprawy polega na tym, że na to przedsięwzięcie trzeba 
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również uzyskać określone zgody, zezwolenia, itp.. Większość tych przedsięwzięć w tym 

projekcie jest realizowana nie przy naszych drogach a przy drodze wojewódzkiej i przy drogach 

powiatowych i te organy zanim była podpisana umowa na dofinansowanie wydawały 

pozwolenia na takie zrealizowanie zadania i nawet gdybyśmy bardzo chcieli i bardzo byli 

niezadowoleni to nie mamy żadnego wpływu na zmianę warunków wykonania tego zadania. 

Ponieważ wiemy, że Wysoka i Tarnów są objęte dofinansowaniem to przecież mając taka 

możliwość i jednocześnie widząc szanse, że w planach inwestycyjnych Orange może się 

pojawić objęcie szybkim Internetem, siecią światłowodową pozostałych miejscowości tylko 

trzeba spełnić określony warunek, dlatego staraliśmy się Państwa mobilizować i prosić również 

o to żebyście byli reprezentantami tej idei mobilizacji wszystkich mieszkańców po to żeby 

uzyskać deklaracje, że chcecie, potrzebujecie. I to już będzie ze środków inwestycyjnych 

Orange realizowane, jeśli co najmniej 60% deklaracji się pojawi. W związku z tym znowu 

chcieliśmy pomóc i zadeklarowaliśmy pośredniczenie żeby uprościć mieszkańcom drogę 

przekazywania tych deklaracji. Oferujemy te deklaracje, jesteśmy kanałem przekazującym do 

Orange, mimo że nie musimy tego robić, ale to jest nasze wspólne dobro. To jest coś, co może 

nas pchnąć do rozwoju i jednocześnie zapewnić, że każde nasze miejsce zamieszkania będzie 

miało o wiele większą wartość niż do tej pory. To jest szansa dla całej gminy. I taka jest sytuacja 

z tym przedsięwzięciem. 

Do punktu 15 porządku obrad: 

E.Leśniewski dokonał zamknięcia obrad XXXIII sesji Rady Gminy Lubiszyn. 
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